

CATALOGUE No.

91-203

ANNUAL - ANNUEL

DOMINION BUREAU OF STATISTICS

OTTAWA - CANADA

Published by Authority of the Minister of Trade and Commerce

BUREAU FÉDÉRAL DE LA STATISTIQUE

Publication autorisée par le ministre du Commerce

OF STATISTICS

JUL 1964 25 cents

POPULATION ESTIMATES BY MARITAL STATUS, AGE AND SEX, FOR CANADA AND PROVINCES, 1962

ESTIMATIONS DE LA POPULATION SUIVANT L'ÉTAT MATRIMONIAL, L'ÂGE ET LE SEXE, CANADA ET PROVINCES, 1962

This report provides estimates of the population by marital status, age and sex, for Canada and the provinces, for 1962 with comparative data for the 1956 and 1961 Censuses.

The estimated total population of Canada on June 1, 1962 was 18,570,000 of whom 12,264,500 or 66.0 p.c. were 15 years of age and over. The estimated total of males 15 years of age and over was 6,152,600 of whom 1,856,400 or 30.2 p.c. were single, 4,073,700 or 66.2 p.c. were married and 222,500 or 3.6 p.c. were widowed or divorced. The estimated total of females, 15 years of age and over, was 6,111,900 of whom 1,424,700 or 23.3 p.c. were single, 4,060,400 or 66.4 p.c. were married and 626,800 or 10.3 p.c. were widowed or divorced.

Statement of Procedure

Using the 1961 Census figures on marital status by age and sex as a base, vital statistics on births by sex, marriages and deaths by marital status, age and sex, and dissolutions of marriages by age and sex, as well as immigration statistics by marital status, age and sex, for the period June 1, 1961 to June 1, 1962 were applied to the Census figures to obtain estimates of the population by marital status, age and sex, for 1962. Allowance has also been made for the marital status, age and sex composition of the estimated number of emigrants and interprovincial migrants over this period. In estimating ages of husbands or wives whose spouses had died over the period, the difference in ages of married couples as shown at the 1961 Census was used as the basis of assignment. Finally, the age totals in Table 1 were adjusted to correspond with the official population estimates by age and sex for 1962 published in the 1962 Supplement to DBS Reference Paper No. 40.

Prepared in the Census Analysis Section,
Census Division

July - 1964 - Juillet
6003-504

ROGER DUHAMEL, F.R.S.C.
Queen's Printer and Controller of Stationery
Ottawa

Le présent rapport contient les estimations de la population du Canada et des provinces suivant l'état matrimonial, l'âge et le sexe en 1962 et des données comparatives tirées des recensements de 1956 et 1961.

La population totale du Canada, le 1er juin 1962, était de 18,570,000 habitants dont 12,264,500 ou 66.0 p. 100 étaient âgés de 15 ans et plus. Le total des hommes âgés de 15 ans et plus était de 6,152,600 dont 1,856,400 ou 30.2 p. 100 étaient célibataires, 4,073,700 ou 66.2 p. 100 mariés, et 222,500 ou 3.6 p. 100 veufs ou divorcés. Le total des femmes âgées de 15 ans et plus était de 6,111,900 dont 1,424,700 ou 23.3 p. 100 étaient célibataires, 4,060,400 ou 66.4 p. 100 mariées et 626,800 ou 10.3 p. 100 veuves ou divorcées.

Méthode d'estimation

En partant des chiffres du recensement de 1961 sur l'état matrimonial suivant l'âge et le sexe auxquels on a appliqué les données de l'état civil sur les naissances suivant le sexe, sur les mariages et les décès suivant l'état matrimonial, l'âge et le sexe, et sur les dissolutions de mariages suivant l'âge et le sexe, de même que les statistiques de l'immigration selon l'état matrimonial, l'âge et le sexe pour la période du 1er juin 1961 au 1er juin 1962, on a obtenu une estimation de la population suivant l'état matrimonial, l'âge et le sexe pour 1962. Il a été tenu compte de la répartition selon l'état matrimonial, l'âge et le sexe des émigrants et des migrants interprovinciaux durant la période. Pour évaluer l'âge des maris ou des femmes dont le conjoint est mort durant la période, on a utilisé comme base la différence d'âge des couples mariés, d'après le recensement de 1961. Finalement, les totaux quant à l'âge (tableau 1) ont été rectifiés pour qu'ils correspondent avec les évaluations officielles de la population suivant l'âge et le sexe pour 1962, publiées dans le supplément de 1962 du document de référence n° 40 du B.F.S.

Établi par la Section des études du recensement,
Division du recensement

ROGER DUHAMEL, M.S.F.C.
Imprimeur de la Reine et Contrôleur de la Papeterie
Ottawa





STATISTICS CANADA LIBRARY
BIBLIOTHÈQUE STATISTIQUE CANADA



1010489950

